
Formulier ten behoeve van het indienen van vragen als bedoeld in artikel 4.27 van het 
Reglement van Orde VV en commissies Delfland 

Assetmanagement 
Annemiek Jenniskens 

Water Natuurlijk 
Omschrijving problematiek 

Allereerst zijn we natuurlijk blij dat de notitie er is. Het geeft een goede inkijk in de aard, oorzaak 
en aanpak van de problematiek. Er wordt al veel werk verzet en daarvoor onze waardering, maar 
het blijft een behoorlijke klus.  

Het memo laat goed zien dat de problematiek zeer complex is en diverse aspecten betreft 
(achterstallig onderhoud, achterstand in onderhoud, maar ook de aanpassing van de assets aan de 
nieuwe ontwikkelingen als waterkwaliteit, klimaat, duurzaam circulair, biodiversiteit, etc) 

Water Natuurlijk leest ook dat de zorgen van de Rekeningcommissie tav de achterstanden van 
onderhoud terecht zijn. 

 

Vragen: 

Om een goed oordeel te kunnen vellen over de onderhoudsstaat van onze assets, zou een 
overzicht van de assets, de stand van het onderhoud, en de kosten helpen.  
Vraag: Is er een dergelijk overzicht (RWZI, leidingen, gemalen, sluizen etc)?  

Dan bedoel ik niet een lijst met alle individuele assets. Het gaat er om een indruk te krijgen van de 
omvang, wellicht per categorie. Immers in de notitie wordt er vooral inzicht gegeven in de 
procesmatige kant van de zaak, dat is belangrijk, maar enig inzicht in de omvang van de assets en 
inzicht in de stand van het onderhoud is belangrijk.   
Vraag: Zijn er percentages/inschattingen bekend over de onderhoudsstaat?  

Vraag: En enig idee van de kosten? En van de risico’s? 

Verder heeft de opmerking op pagina 1 dat we met de oude manier van denken en werken de 
complexe opgaven niet kunnen oplossen, Water Natuurlijk wel aan het denken gezet.  
Vraag: Is Delfland voldoende geëquipeerd om de achterstanden voortvarend in te halen en 
vervolgens het onderhoud structureel bij te houden ook in het licht van de steeds veranderende 
eisen die worden gesteld aan onze assets?  

Vraag: Zo niet, wat moet er dan gebeuren? 

Op pag 4 staat bijvoorbeeld dat er veel werk moet worden verzet om nieuwe doelen zoals 
biodiversiteit en klimaat door te vertalen…  
Vraag: wanneer gaat dit gebeuren?  
 
Vraag: We zien dit niet terug in het jaarplan van 2023? 

We realiseren dat het onderwerp assetmanagement nooit klaar zal zijn, er zal immers altijd sprake 
zijn van nieuwe ontwikkelingen, normen en ambities, Het gaat om de kunstwerken en alles wat er 
mee te maken heeft om ons werk als waterbeheerder dagelijks goed te kunnen doen. Dat vraagt 
dat we altijd tijdig om nieuwe ontwikkelingen moeten anticiperen. Iets wat we in het verleden 
wellicht te weinig hebben gedaan. Water Natuurlijk wil dit in de toekomst voorkomen. De omslag 
naar preventie i.p.v. curatie vinden wij een goede. 



Delfland geeft aan dat er sprake is van een groeimodel. Dit biedt kansen en mogelijkheden om de 
komende tijd adaptief te sturen: ontwikkelingen in beleid en samenleving mee te nemen in de 
besluitvorming en keuzes die moeten worden gemaakt en om te gaan met veranderende normen. 
Toch willen we gezien de aard en omvang van de transitie pleiten voor meer inzicht voor ons als 
bestuur hoe er op de genoemde randvoorwaardelijke  risico's wordt gestuurd (tijd, geld, ict, 
informatievoorziening, ontwikkeling van de werkprocessen en de medewerkers) etc en in welk 
tempo de genoemde doelen worden bereikt en welke bestuurlijke keuzes daarbij zijn te maken. 
Het gaat hierbij tenslotte om de assets waarmee we het dagelijks waterbeheer moeten uitvoeren, 
en die basis moet op orde zijn. 
We zijn ook op zoek naar een soort waardering van de randvoorwaarden.  
Vraag: Zijn de randvoorwaarden best in orde en kan Delfland voortvarend aan de slag, zijn ze 
minimaal, optimaal of anderzijds?  

Vraag: Kunnen we hier een beeld van krijgen. ( bijv invoering OBS duurt minimaal 3 jaar)? 

Gezien de aard en omvang van de transitie en de dynamiek in de genoemde ontwikkelingen 
verwachten wij de we de komende jaren nog veel keuzes met een bestuurlijk/politiek karakter 
moeten nemen. Ons bekruipt het gevoel dat het meenemen van deze besluitvorming in de 
reguliere P&C producten (zoals aangegeven in het memo) niet voldoende recht doet aan de aard 
en omvang van de transitie en de bestuurlijke sturing die hiervoor nodig is.  
Vraag: Hoe kan de VV hier zo goed mogelijk in worden meegenomen? 

We zijn benieuwd hoe de hoogheemraad en de collega fracties hier naar kijken.  
Vraag: Delen jullie onze zorgen?  

Vraag: en hoe zouden we invulling geven aan de behoefte van Water Natuurlijk? 

 

Vragen en antwoorden: 

 
Om een goed oordeel te kunnen vellen over de onderhoudsstaat van onze assets, zou een 
overzicht van de assets, de stand van het onderhoud, en de kosten helpen.  
Vraag: Is er een dergelijk overzicht (RWZI, leidingen, gemalen, sluizen etc)?  

Binnen het assetmanagement wordt gebruik gemaakt van dergelijke overzichten. Essentieel 
daarbij (ook in memo assetmanagement weergegeven) is het 1OBS (object beheer systeem) dat 
wordt opgezet en gevuld vanuit de huidige overzichten en aangevuld met nieuwe gegevens uit 
inspecties.  
 
Het onderhoudsbeheersysteem helpt om de informatie over het onderhoud structureel en 
eenduidig bij te houden en het overzicht te bewaren. Dit is een proces wat met het invoeren van 
assetmanagement in gang is gezet en waarbij er steeds stappen worden gezet op gegevens te 
ordenen, aan te vullen en overzichtelijk te presenteren. Bijgaand een voorbeeld van 
Waterkeringen. 
 



 
 

Dan bedoel ik niet een lijst met alle individuele assets. Het gaat er om een indruk te krijgen van de 
omvang, wellicht per categorie. Immers in de notitie wordt er vooral inzicht gegeven in de 
procesmatige kant van de zaak, dat is belangrijk, maar enig inzicht in de omvang van de assets en 
inzicht in de stand van het onderhoud is belangrijk.   
 
Vraag: Zijn er percentages/inschattingen bekend over de onderhoudsstaat?  

Zoals in het memo assetmanagement aangegeven is er met betrekking tot de originele doelen 
zoals droge voeten, schoon water, gezuiverd afvalwater en stevige keringen geen achterstallig 
onderhoud bekend voor de belangrijkste assets, te weten: 

- Waterkeringen: De keringen en waterkerende kunstwerken;  

- Watersysteem: De gemalen en de primaire watergangen;  

- Waterketen:  De zuiveringsinstallaties, transportleidingen en rioolgemalen.  

Voor de delen waar we nog onvoldoende inzicht hebben worden inspecties uitgevoerd (onder 
andere voor de oppervlaktewater gemalen) deze inspecties geven een beeld van de 
onderhoudsstaat. Daarnaast wordt zoals eerder aangegeven gewerkt aan het 1OBS met de 
implementatie van dit systeem wordt het onderhoud en de onderhoudsstaat veel inzichtelijker.  

Vraag: En enig idee van de kosten? En van de risico’s?  

Delfland onderhoud al heel veel jaren de assets. Daarmee is de begroting een goede indicatie van 
de kosten voor het onderhoud per jaar. Met de ontwikkeling van het 1OBS is het de ambitie om de 
financiële indicatie nog beter en gedifferentieerder in beeld te krijgen.  

Delfland past sinds een aantal jaar (centraal) risicomanagement toe. De komende jaren zijn we 
bezig om het nu centrale risicodossier ook decentraal (dus per assetsysteem) verder uit te diepen 
en te implementeren.  

Met beide ontwikkelingen krijgt Delfland nog beter zicht op prestatie, kosten en risico’s.    

Verder heeft de opmerking op pagina 1 dat we met de oude manier van denken en werken de 
complexe opgaven niet kunnen oplossen, Water Natuurlijk wel aan het denken gezet.  



Vraag: Is Delfland voldoende geëquipeerd om de achterstanden voortvarend in te halen en 
vervolgens het onderhoud structureel bij te houden ook in het licht van de steeds veranderende 
eisen die worden gesteld aan onze assets?  
 
Ja, zolang het centrale belang van assetmanagement, tijdig (proactief) onderhoud wordt herkend 
en in de begroting financieel wordt toegekend. We hebben assetsturing nu gepositioneerd als een 
van de sturingslijnen binnen Delfland. Het inregelen hiervan kost tijd, stappen die hierin worden 
gezet zijn doelafleiding, inzichtelijk krijgen van de daarbij gewenste onderhoudsstaat, dan 
inspecties en van daaruit een onderhouds- en/of uitvoeringsprogramma.  

Vraag: Zo niet, wat moet er dan gebeuren?  

Bestuurlijk dienen de kosten voor preventief onderhoud en inspecties als voldoende prioritair te 
worden aangemerkt zodat de benodigde randvoorwaarden (geld en het juiste personeel) in 
toekomstige begrotingen worden geborgd.   

Op pag 4 staat bijvoorbeeld dat er veel werk moet worden verzet om nieuwe doelen zoals 
biodiversiteit en klimaat door te vertalen…  
Vraag: wanneer gaat dit gebeuren?  
 
Doelen zoals biodiversiteit en klimaat zijn gepositioneerd in de specifieke programmalijnen met 
doelen voor energie en klimaatneutraal en circulariteit zoals ook weergegeven in de begroting. 
Voor deze thema’s is een onderdeel van de opdracht om nieuw beleid en regels ook hun plek te 
geven in het uitvoerende werk voor de assets van Delfland. 
 
Vraag: We zien dit niet terug in het jaarplan van 2023?  
 
Deze staan onder de betreffende programmalijnen van de begroting 2023. Een voorbeeld van de 
doorvertaling is dat er bij het groot onderhoud aan waterkeringen deze standaard worden 
ingericht als “bloemrijke dijken”.  
 

We realiseren dat het onderwerp assetmanagement nooit klaar zal zijn, er zal immers altijd sprake 
zijn van nieuwe ontwikkelingen, normen en ambities, Het gaat om de kunstwerken en alles wat er 
mee te maken heeft om ons werk als waterbeheerder dagelijks goed te kunnen doen. Dat vraagt 
dat we altijd tijdig om nieuwe ontwikkelingen moeten anticiperen. Iets wat we in het verleden 
wellicht te weinig hebben gedaan. Water Natuurlijk wil dit in de toekomst voorkomen. De omslag 
naar preventie i.p.v. curatie vinden wij een goede. 
Delfland geeft aan dat er sprake is van een groeimodel. Dit biedt kansen en mogelijkheden om de 
komende tijd adaptief te sturen: ontwikkelingen in beleid en samenleving mee te nemen in de 
besluitvorming en keuzes die moeten worden gemaakt en om te gaan met veranderende normen. 
Toch willen we gezien de aard en omvang van de transitie pleiten voor meer inzicht voor ons als 
bestuur hoe er op de genoemde randvoorwaardelijke risico's wordt gestuurd (tijd, geld, ict, 
informatievoorziening, ontwikkeling van de werkprocessen en de medewerkers) etc en in welk 
tempo de genoemde doelen worden bereikt en welke bestuurlijke keuzes daarbij zijn te maken. 
Het gaat hierbij tenslotte om de assets waarmee we het dagelijks waterbeheer moeten uitvoeren, 
en die basis moet op orde zijn. 
We zijn ook op zoek naar een soort waardering van de randvoorwaarden.  
 
Vraag: Zijn de randvoorwaarden best in orde en kan Delfland voortvarend aan de slag, zijn ze 
minimaal, optimaal of anderzijds?  



Zoals in de notitie assetmanagement al aangegeven is het ontwikkelen van assetmanagement een 
meerjarig proces, waarbij lopende het proces de randvoorwaarden steeds verder in beeld worden 
gebracht en doorontwikkeld. 
 

Vraag: Kunnen we hier een beeld van krijgen. ( bijv invoering OBS duurt minimaal 3 jaar)?  

Vanuit de ervaringen van andere overheden blijkt voor het volledig implementeren van 
assetsturing minimaal 10 jaar nodig te zijn. Gezien het feit dat de randvoorwaarde lopende het 
proces worden aangepakt en we als Delfland inmiddels 5 jaar onderweg zijn gaat het zeker nog 5 
jaar duren. 

Gezien de aard en omvang van de transitie en de dynamiek in de genoemde ontwikkelingen 
verwachten wij de we de komende jaren nog veel keuzes met een bestuurlijk/politiek karakter 
moeten nemen. Ons bekruipt het gevoel dat het meenemen van deze besluitvorming in de 
reguliere P&C producten (zoals aangegeven in het memo) niet voldoende recht doet aan de aard 
en omvang van de transitie en de bestuurlijke sturing die hiervoor nodig is.  
 
Vraag: Hoe kan de VV hier zo goed mogelijk in worden meegenomen?  
 
We zijn benieuwd hoe de hoogheemraad en de collega fracties hier naar kijken.  
Vraag: Delen jullie onze zorgen?  

Vraag: en hoe zouden we invulling geven aan de behoefte van Water Natuurlijk? 

Het college deelt de zorgen van de fractie Water Natuurlijk niet. De VV stuurt op doelen en wordt 
door de bestuurlijk vastgestelde prestatie indicatoren in P&C producten periodiek geïnformeerd. 
Daarnaast worden er bij de burap en jaarrekening projecten-overzichten toegevoegd met 
aanvullende informatie met betrekking tot projecten en voortgang hierop. 

Budgetten voor het reguliere onderhoud aan assets staan in de (meerjaren)begroting, en waar 
aanvullend zaken voor bijvoorbeeld het onderhoud aan assets noodzakelijk zijn wordt dit in de 
kadernota geadresseerd. Besluiten met betrekking tot vervanging of grootschalige aanpassing van 
assets volgen een eigen bestuurlijke procedure die leidt tot het vaststellen van een 
investeringskrediet. 
 

Considerans, aanleiding van, toelichting op of achtergrond 
 

 
Dit formulier richten aan de voorzitter van de Verenigde Vergadering van Delfland 
pdaverveldt@hhdelfland.nl met afschrift aan de griffier griffier@hhdelfland.nl 
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